
ЦЕНТРАЛНА ИЗБИРАТЕЛНА КОМИСИЯ 

 

 

ПРОТОКОЛ 

№ 344 

 

На 31 март 2023 г. се проведе заседание на Централната 

избирателна комисия при следния 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Проект на решение относно начина на сгъване на 

хартиената бюлетина, поставяне на печати и откъсване на полето с 

номера при гласуване с хартиена бюлетина и начина на сгъване на 

бюлетина от машинно гласуване в изборите за народни 

представители на 2 април 2023 г. 

Докладва: Силвия Стойчева 

2. Проект на решение относно регистриране на застъпници. 

Докладват: Красимир Ципов, Георги Баханов 

3. Доклади по административни преписки. 

Докладват: Росица Матева, Емил Войнов, 

Йорданка Ганчева, Гергана Стоянова, Цветанка 

Георгиева, Силвия Стойчева, Любомир Георгиев, 

Севинч Солакова 

4. Гласуване извън страната. 

Докладва: Елка Стоянова 

5. Доклади по дела, жалби и сигнали. 

Докладват: Гергана Стоянова, Красимир Ципов, 

Цветозар Томов 

6. Проект на решение относно определяне на реда и срока за 

извършване на проверка за гласуване в нарушение на правилата на 

Изборния кодекс в изборите за народни представители на 
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2 април 2023 г., включително проверка на решенията по чл. 39 и 

удостоверенията по чл. 40 от Изборния кодекс. 

Докладва: Цветанка Георгиева 

7. Проект на решение относно изменение и допълнение на 

Решение № 1802-НС/20.03.2023 г., изменено и допълнено с Решение 

№ 1829-НС/27.03.2023г. и Решение № 1843-НС/29.03.2023 г. 

  Докладва: Елка Стоянова 

 

ПРИСЪСТВАХА: Камелия Нейкова, Димитър Димитров, 

Цветозар Томов, Емил Войнов, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Георги Баханов, Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Силвия 

Стойчева и Цветанка Георгиева. 

 

Заседанието бе открито в 10,08 ч. и ръководено от госпожа 

Камелия Нейкова – председател на Централната избирателна 

комисия и госпожа Росица Матева – зам.-председател на 

Централната избирателна комисия. 

 

*    *    * 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Добър ден, колеги! 

Дванадесет членове сме в залата – имаме кворум. 

Предлагам ви следния проект на дневен ред: 

1. Проект на решение относно начина на сгъване на 

хартиената бюлетина, поставяне на печати и откъсване на полето с 

номера при гласуване с хартиена бюлетина и начина на сгъване на 

бюлетина от машинно гласуване в изборите за народни 

представители на 2 април 2023 г. Докладчик госпожа Стойчева. 

2. Проект на решение относно регистриране на застъпници. 

Тази точка ви предлагам да я допълним – наблюдатели и 

представители, ако постъпят такива преписки. Докладчици господин 

Ципов и господин Баханов. 
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3. Доклади по административни преписки. Докладчици 

госпожа Матева, господин Войнов, госпожа Ганчева, госпожа 

Гергана Стоянова, госпожа Георгиева, госпожа Стойчева, господин 

Георгиев и госпожа Солакова. 

4. Гласуване извън страната. Докладчик госпожа Елка 

Стоянова. 

5. Доклади по дела, жалби и сигнали. Докладчици госпожа 

Гергана Стоянова, господин Ципов, господин Томов. 

6. Проект на решение относно определяне на реда и срока за 

извършване на проверка за гласуване в нарушение на правилата на 

Изборния кодекс в изборите за народни представители на 

2 април 2023 г., включително проверка на решенията по чл. 39 и 

удостоверенията по чл. 40 от Изборния кодекс. Докладчик госпожа 

Георгиева. 

Моля за вашите предложения по дневния ред.  

Заповядайте, господин Томов. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Благодаря. В „Гласуване извън 

страната“, ако може. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Включвам ви. 

Други? Няма. 

Колеги, моля да гласуваме дневния ред. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

Колеги, започваме с дневния ред, но ви предлагам точка 

първа да остане малко за по-нататък, за да може всеки да се запознае 

с проекта на колегата Стойчева, който е в нейната папка. 

 

Преминаваме към втора точка: 

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО РЕГИСТРИРАНЕ НА 

ЗАСТЪПНИЦИ, НАБЛЮДАТЕЛИ И ПРЕДСТАВИТЕЛИ. 
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Господин Баханов, имате ли готовност?  

Заповядайте. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, предлагам ви проект 

за решение относно регистрация на застъпници на кандидатска 

листа на Политическа партия „Движение за права и свободи“ в 

изборите за народни представители на 2 април 2023 г.  

Постъпило е заявление с вх. № НС-10-56/1 от 30.03.2023 г. за 

регистрация на застъпници в избирателни секции извън страната на 

кандидатската листа на „Движение за права и свободи“ в изборите за 

народни представители на 2 април 2023 г. Заявлението е подписано 

от Танзер Юсеинов Юсеинов – упълномощен представител на 

партия „Движение за права и свободи“.  

Към заявлението са приложени всички изискуеми документи, 

а именно списък, съдържащ имена и ЕГН-та на 47 лица, които да 

бъдат регистрирани като застъпници на кандидатската листа, на 

хартиен и технически носител; декларации от лицата – 47 на брой; 

копие от пълномощно от Мустафа Карадайъ – представляващ 

партията, в полза на Сезгин Юсеин Мехмед; и копие от пълномощно 

от Сезгин Юсеин Мехмед за преупълномощаване на Танзер 

Юсеинов Юсеинов. 

След извършена проверка, получена в Централната 

избирателна комисия с вх. № НС-00-181/1 от 30.03.2023 г., се 

установи, че всички 47 лица отговарят на изискванията на Изборния 

кодекс и предлагам на Централната избирателна комисия на 

основание разпоредбите на Изборния кодекс и Решение на ЦИК 

№ 1713-НС от 28 февруари 2023 г. да вземе решение, с което да 

регистрира за застъпници на кандидатска листа на Политическа 

партия „Движение за права и свободи“ в избирателни секции извън 

страната посочените лица, които са изброени в табличен вид с имена 

и ЕГН-та – 47 на брой, както казах, като на същите да бъдат 

издадени съответните удостоверения. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания?  
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Моля, режим на гласуване.  

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – 

няма.  

Решението е № 1857-НС/31.03.2023 г. 

 

Продължаваме с трета точка: 

ДОКЛАДИ ПО АДМИНИСТРАТИВНИ ПРЕПИСКИ. 

Госпожо Ганчева, Вие имате ли готовност? Заповядайте. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви е писмо, 

постъпило от доктор инженер Д. – се е посочило лицето, като сочи, 

че преди няколко седмици си е подал електронно заявление за 

гласуване по настоящ адрес.  

В сайта на ГРАО след проверката му е излязло, че се 

обработва заявлението и ще трябва да гласува в избирателна секция 

120. В същото време името му не фигурира в избирателния списък 

на секцията. Какво трябва да се направи, пише лицето? 

Аз предлагам да го изпратим на ГРАО, с копие на РИК – 

Варна, за съдействие и уведомяване на лицето с оглед да си упражни 

правото на гласуване. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Той си е проверил в предварителния 

списък. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: И аз така мисля, че е проверил в 

предварителния списък, но във всеки случай да съдействаме на 

лицето – до ГРАО за преценка по компетентност и съдействие на 

лицето. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия 
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Нейкова, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – няма. 

Следващ докладчик – госпожа Гергана Стоянова. 

Заповядайте. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви писмо в моя 

папка от вчерашна дата, вх. № НС-06-96. Това е писмо, с което ни 

уведомяват, че не са налице основанията по чл. 9, ал. 6 на Изборния 

кодекс за образуване на избирателна секция в лечебното заведение 

„МБАЛ – Харманли“ ЕООД. Докладвам ви за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– госпожа Георгиева. 

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Благодаря. Колеги, докладвам ви 

вх. № НС-03-72 от 30.03.2023 г. Това е писмо, което сме получили от 

Държавна агенция за закрила на детето. Адресати на писмото са 

госпожа      Д.          С. и господин            Н.          М. като 

представляващи „Коалиция за Неутрална България“, а Централната 

избирателна комисия в копие на писмото.  

Писмото е по повод препратени от нас по компетентност 

сигнали за използване на снимки на деца като агитационни 

материали в предизборната кампания за народни представители от 

Коалицията. В писмото се цитират Конституцията и законови 

норми, съгласно които не следва да бъдат използвани деца в 

предизборната кампания. Обръща се внимание на представляващите 

на Коалицията да укажат на структурите си по места да не се 

допуска нарушаване на чл. 11, ал. 4 от Закона за закрила на детето и 

да не се въвличат деца в политическа дейност, каквато е агитацията, 

и се изисква да бъде представена информация във връзка със случая 

– обект на сигнала, и предприетите действия от страна на 

управляващите на Коалицията. Докладвам това писмо за сведение. 

Докладвам, вх. № НС-22-266/30.03.2023 г. Това е писмо, 

което сме получили от           К.                Г., която ни пише, че е 

студент в град, различен от постоянния ѝ адрес, и пита как може да 

гласува. Подробна информация по този въпрос, включително и за 
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студенти, които разполагат с електронна студентска книжка, има на 

интернет страницата на Централната избирателна комисия в 

рубриката „Въпроси и отговори“. Докладвам го за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– госпожа Стойчева. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Колеги, с вх. № ЦИК-09-105 от 

30.03.2023 г. е постъпила докладна записка относно предоставен 

проект на приемо-предавателен протокол за извършени дейности по 

Договор № 1 от 2 март 2023 г., сключен между Централната 

избирателна комисия и АДВЕР ТЕХ ООД.  

В изпълнение на чл. 4, ал. 5 от цитирания договор е постъпил 

проект на приемо-предавателен протокол, вх. № НС-25-2/22 от 

24.03.2023 г. В горепосочения договор подробно са описани 

договорените дейности за изпълнение. Материалите от 

разяснителната кампания за провеждане на изборите за народни 

представители са предадени в срок от АДВЕР ТЕХ ООД съгласно 

времевото възлагане от възложителя. Съгласно чл. 4, ал. 5 от 

договора плащането се извършва в срок от седем работни дни, след 

решение на Централната избирателна комисия за приемане на 

работата, подписване на приемо-предавателен протокол за 

изработеното, както и представяне на фактура, издадена от 

изпълнителя. 

Във връзка с горното предлагам Централната избирателна 

комисия да приеме изпълнението на договора, да се подпише 

представеният приемо-предавателен протокол, както и след 

представяне на фактура от изпълнителя, за договорената цена в 

размер на 20 500 лв. без ДДС или 24 600 лв. с ДДС, да се извърши 

плащането. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия 
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Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – 

няма. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: С вх. № НС-06-98 от 30.03.2023 г. сме 

получили запитване от Районна избирателна комисия – Враца, което 

не е подписано, но е „С уважение от Районна избирателна комисия – 

Враца“. Зададени са два въпроса. При гласуване с машина, ако не се 

отпечата бюлетина, какво следва да прави секционната избирателна 

комисия и какво следва да прави при заснет или показан вот от 

машинно гласуване? Вече обсъждахме многократно тези 

изключения от общото правило на произвеждане на изборите, така 

че предлагам тези два въпроса да останат за сведение. 

И още един постъпил въпрос от гражданин –          Т.           Д., 

вх. № НС-22-262/30.03.2023 г., който се интересува дали имаме 

качени под формата на PDF формат указанията за предизборния ден, 

изборния ден, като става дума за гласуването, отчитане на 

резултатите и попълване на СИК протокола. Вероятно има 

предвид Методическите указания.  

Аз не мога да се ориентирам от съдържанието на въпроса, 

защото ние аудиоклипове за подобни действия нямаме, но на 

интернет страницата на Централната избирателна комисия са 

публикувани Методическите указания на Централната избирателна 

комисия, в които подробно са описани тези действия и ако желае, 

господин Димитров може да се запознае и да отбележи най-важното. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– господин Георгиев. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам в папката с мои 

инициали най-напред вх. № НС-22-261 относно техническа грешка в 

електронния протокол. За сведение и със съответните 

благодарности. 

След това също за сведение докладвам запитване за 

протокола, вх. № НС-23-162. Авторът на писмото смята, че има 
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грешка, каквато няма, при определено контролиране на части от 

протокола. За сведение. 

Също така за сведение докладвам, вх. № НС-23-168 от 

30.03.2023 г., писмо от госпожа            Т., която е секретар на 

секционна избирателна комисия, и е присъствала на обучение 

онлайн, но се надявам да се справят с текста, свързан с визуалните 

маркери, дефиниращи ориентацията на протокола на секционната 

избирателна комисия. За сведение го докладвам. 

И по две преписки – едната по-стара, от 20 март, с която 

по-рано съм запознал Комисията своевременно. Предлагам да остане 

за сведение. Това е вх. № НС-11-41 от коалиция „Продължаваме 

Промяната – Демократична България“, във връзка с препоръки, 

свързани с приемането на данните в Изчислителния пункт. 

Също така за сведение предлагам да остане и преписката с 

вх. № НС-11-75 от 29.03.2023 г., свързана с дейностите по, най-общо 

казано, параваните за гласуване, освен ако няма друго. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Аз бих предложила този сигнал, поне в 

частта относно първия въпрос, да бъде изпратен на администрацията 

на Министерския съвет. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? Няма. 

Моля да гласуваме. 

Гласували 14 членове на ЦИК: за – 14 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – няма. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Последно в тази точка докладвам 

писмо, вх. № НС-22-265/30.03.2023 г., към което има и посочен линк 

с предаване. Писмото е за сведение, сведено с изложеното в някакво 

предаване в интернет. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– госпожа Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, по въпросите на 23-та и 25-а 

РИК относно искането за изпращане на копия от 

приемо-предавателни протоколи съгласно Приложение № 72 от 

изборните книжа допълнително да обсъдим и да отговорим. Много 

ми се иска да се възложи на общинските администрации и 

районните избирателни комисии да не бъдат ангажирани с тази 

процедура. 

Докладвам ви за сведение график на дежурствата на 

служителите от „Информационни и комуникационни системи“, 

вх. № НС-02-38 от 30 март тази година. 

Колеги, във вътрешната мрежа в папка ОТП са прехвърлени 

контактите РИК – технически екипи. Има изготвена справка за 

секциите с машинно гласуване с брой флашки и брой смарт карти. 

Изготвено е едно извлечение от оперативния план във връзка с 

задълженията на сътрудниците, които ще подпомагат дейността на 

Централната избирателна комисия при приемането на документите 

от районните избирателни комисии, както и указания за приемане на 

документи.  

Докладвам ви последните два документа за обсъждане с 

оглед предстоящата среща със сътрудниците в 17,30 ч. днес. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– господин Баханов. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, докладвам ви, 

вх. № НС-09-88, разпореждане на Окръжна прокуратура – Разград, 

във връзка с провеждане на изборите за Народно събрание на 

2 април 2023 г. и съобразно чл. 9, ал. 6 от Изборния кодекс. За да се 

разкрие избирателна секция е необходимо да са заявили желание за 

гласуване минимум 10 избиратели – се пише в разпореждането.  

От приложената от Главна дирекция „Изпълнение на 

наказанията“ – Разград, справка от всички задържани лица в а`реста 

Разград, желание да участват във вота, който ще се проведе на 
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02.04.2023 г., са изразили едва три лица. Посочени са в 

разпореждането с имена и ЕГН-та.  

Същевременно на окръжния прокурор на Окръжна 

прокуратура – Разград, е известно, че в „Изпълнение на наказанията“ 

в град Русе има разкрита избирателна секция и предвид изложеното 

и на основание правилата за конвоиране разпорежда на 02.04.2023 г. 

да бъдат конвоирани до Районна служба „Изпълнение на 

наказанията“ – град Русе, Ареста Русе и обратно, посочените три 

лица, за да упражнят своето активно избирателно право.  

Изброени са копие от разпореждането къде да бъдат 

изпратени. Но не виждам тук Районна избирателна комисия с 

адресатите град Русе, така че предлагам това разпореждане на 

окръжния прокурор на Окръжна прокуратура – Разград, да се 

изпрати както до РИК – Разград, така и до РИК – Русе. Това е 

предложението ми за това разпореждане. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания, или други предложения?  

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 1 (Севинч Солакова). 

Господин Войнов, готов ли сте? Заповядайте в точка трета. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Уважаеми колеги, постъпило е 

писмо от „Сиела Норма“, вх. № ЦИК-06-3-49. С него ни предоставят 

информация за следващите машини за гласуване, които са 

инсталирани до момента. Предлагам да ги изпратим на министър 

Демерджиев, както досега процедирахме. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Моля за изказвания. 

Режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, Силвия 
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Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 2 (Ерхан Чаушев, Севинч 

Солакова). 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: От „Сиела Норма“ с вх. № ЦИК-06-3-47 е 

постъпил логистичен план, съдържащ три имена, ЕГН и гражданство 

на техници и номерата на избирателните секции, в които техниците 

ще обслужват СУЕМГ в страната, но тъй като, сега говорих с 

Деловодството, все още не е качен, засега за запознаване. Малко 

по-късно ще се върнем на него. 

Постъпило е писмо от „Сиела Норма“, вх. № ЦИК-06-3-48 от 

31.03.2023 г. С него поради наложили се промени изпращат 

актуализирани файлове на транспортни планове за седем областни 

града, както и смяна на едно транспортно средство от списъка с 

камиони. Актуализацията е свързана само със замяна на превозни 

средства, а в часовете за доставка няма промяна, така че предлагам 

да изпратим актуализираните планове на МВР. Те не касаят 

секционните  и районните избирателни комисии. (Реплики.) Да 

изпратим и на районните избирателни комисии съответно. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля да гласуваме. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 2 (Ерхан Чаушев, 

Севинч Солакова). 

Заповядайте, господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Гласувах „против“, защото от устния 

доклад не стана ясно дали шофьори се подменят или не се подменят. 

Ако се подменят и шофьори, те също трябва да вървят на проверка. 

И е малко странно пак в последния момент, ако има шофьори, пак да 

си ги пускаме ей така, защото „Сиела“ решила така. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Солакова. 
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СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, вчерашният транспортен 

план, който изпратихме, беше разгледан, изпратен за съгласуване и в 

един момент се получава актуализиран транспортен план за 

приложените градове, както и смяна на едно транспортно средство. 

Разбира се, файлът с транспортните планове не се отваря. Как така 

преценихме, че няма промяна в одобрения транспортен план, 

съгласуван с районните избирателни комисии? 

В предпоследния ден на изборите поне да ограничим 

случаите, в които ще се допринесе за допълнително напрежение и 

създаване на хаос във връзка с изборите. Аз не мога да отворя 

транспортния план, да видя кои са приложените градове. Да не би да 

са върнали обратно първоначалния вид на транспортния план, който 

уж беше променен по предложение на районните избирателни 

комисии?  

Моля Централната избирателна комисия да спре формално да 

натиска копчета. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, постъпило е писмо в 

Министерството на външните работи, вх. № НС-04-01-11/5. С него 

ни питат дали ще предоставим криптографския идентификатор, или 

хеш кода на секционните избирателни комисии извън страната. В 

тази връзка предлагам да изпратим писмо до Министерството на 

външните работи, с което да им изпратим криптографския 

идентификатор, или системния хеш код, и да ги уведомим, че трябва 

да бъде предоставен на всички секционни избирателни комисии, 

като те трябва да сверят този системен хеш с отпечатания в 

системната разписка, за което да съставят протокол, и в случай че 

има несъответствие, незабавно да уведомят ЦИК, като с тази 

машина не се започва гласуване до получаване на указания от ЦИК. 

И в тази връзка предлагам да вземем решение да публикуваме 

хеш кода за тези избори на интернет страницата на Централната 

избирателна комисия. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания или предложения?  
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Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева); против – няма. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Постъпило е писмо от             Б.           К., 

вх. № НС-03-73 от 30.03.2023 г. С него ни информира за дейностите, 

които са извършили експертите от Междуведомствената работна 

група по проверка на машините в склада. Установили са 151 броя 

машини, които са запечатани и фолирани и не подлежат на проверка 

съгласно наши указания. Проверени са до момента 140 броя СУЕМГ 

чрез хеш екстрактор, не са установени несъответствия на хеш кода. 

От всяка машина е направена разпечатка с необходимата 

информация и е направена снимка на екрана на hash extraktor 

Приложени са номерата на проверените секции. Докладвам го за 

сведение и запознаване. 

Постъпил е обобщен доклад от експертите към ЦИК, 

вх. № НС-23-104/7. Той е по довереното изграждане на приложния 

софтуер за изборите за народни представители на 2 април 2023 г. 

Докладът е подробен. Докладвам го за запознаване и за обсъждане, 

след като се запознаем с него и в присъствието на експерти. 

Постъпило е писмо от „Информационно обслужване“ АД, 

вх. № НС-00-191. С него приложено ни изпращат публичните 

ключове на издадените смарт карти за машините за гласуване. Това 

са публичните ключове по чл. 213б, ал. 4, т. 4 от Изборния кодекс и 

тъй като тази точка изисква да се публикуват тези ключове, 

предлагам да ги публикуваме на интернет страницата на ЦИК в 

раздел „Машинно гласуване“. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Солакова. 



15 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Моля да ми кажете, господин 

Войнов, кой номер е входящият номер на становището на 

експертите относно публикуването на тези публични ключове? 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Номерът е вх. № НС-00-191. Това са 

експертите от „Информационно обслужване“ АД, които са 

извършили тези електронни подписи на смарткартите. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Не са написали за публикуване от 

„Информационно обслужване“, казали са: изпращаме ви ги. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други изказвания?  

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар 

Томов); против – 1 (Севинч Солакова). 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, постъпило е писмо от 

„Сиела Норма“, вх. № ЦИК-06-3/46. С него искат от нас да направят 

тестове с ролки от доставена хартия от Печатницата на БНБ, като 

предлагат дори да бъдат извършени от техни или от правителствени 

експерти. Не знам какви са тези правителствени експерти, но държат 

поне да са под наблюдението и методическото ръководство на техни 

експерти.  

Тъй като ние не разполагаме със специализираната хартия, тя 

вече е доставена по областните администрации и ще бъде доставена 

по секционните избирателни комисии, предлагам да остане това 

писмо за сведение. 

Получено е писмо от „Информационно обслужване“ АД, 

вх. № НС-00-195/30.03.2023 г. То е в отговор на наше писмо, с което 

им изпратихме тестовите файлове от 32 изборни района.  

Уведомяват ни, че електронните подписи на тестовите 

файлове са верифицирани успешно, форматната проверка е успешна 
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и участниците в изборите отговарят към настоящия момент на 

параметризираните в (……...) – за сведение. 

Постъпило е писмо от РИК10, вх. № НС-15-223 от 

30.03.2023 г. С него поставят въпроса дали бюлетина от машинно 

гласуване, върху която няма печат на СИК, е действителна. Ние в 

Методическите указания ясно сме записали, че от машинното 

гласуване няма недействителни бюлетини. Предлагам писмото да 

остане за сведение. 

И две писма от Главна дирекция „Жандармерия“.  

Първото е вх. № НС-04-02-165. С него ни уведомяват, че са 

създали необходимата организация за внасяне в склада на „Карго-

партнер“ на три броя машини за гласуване. Това са тези, които 

„Сиела Норма“ АД е използвала за обучителната кампания. 

Прибрани са в склада. 

И второто писмо, вх. № НС-04-02-166. С него ни уведомяват, 

че са създали необходимата организация за допускане на десет лица 

в склада. Това са експертите, които проверяват машините. 

Докладвам ги за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, прекъсвам 

заседанието на Централната избирателна комисия предвид 

предстоящата среща. Ще продължим в 13,00 ч.  

 

(След почивката.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия. 

Дванадесет членове сме в залата – имаме кворум. 

Продължаваме с доклад в точка четвърта: Гласуване извън 

страната. 

Госпожо Стоянова, заповядайте. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Благодаря. Колеги, в моя папка има 

проектен номер на писмо 6578 до Министерството на външните 

работи, с което ви предлагам да препратим наши писма, с вх. №№ 
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НС23-169; НС-23-175; НС-23-179, които съдържат данни за 

невъзможност за явяване в деня на изборите на трима членове на 

секционни избирателни комисии. Също така и да им бъдат 

препратени писма с вх. №№ НС-23-170; НС-23-171; НС-23-172; НС-

23-173, 174, 176, 177 и НС-23-188, които са постъпили днес по 

електронната поща на Централната избирателна комисия, с искане 

от членове на секционни избирателни комисии извън страната да 

бъде осъществена връзка с тях, да могат да предприемат действия 

ръководителите на ДКП и представителите на държавата в 

секционните избирателни комисии, за да се свържат с останалите 

членове.  

Напомням, че сме изпратили, включително и вчера, всички 

контакти, с които разполагаше към вчерашна дата Централната 

избирателна комисия, на Министерството на външните работи.  

Моля да погледнете проекта на писмо, да се запознаете. 

Изброените входящи номера се намират в моя папка, и ако нямате 

бележки, допълнения или предложения за корекция, да подложим на 

гласуване писмото. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? 

Заповядайте,  госпожо Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Ако има предложение на партии и 

коалиции, които са участвали в консултациите, предлагам да ги 

уведомим, независимо дали имат или нямат резервни членове, 

защото практиката на ЦИК показва, че понякога резервните членове 

също не успяват да се включат в работата на СИК, а целта е да има 

пълен състав и пълноценна работа на секционните комисии. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: В такъв случай предлагам да изпратим 

писмото – частта, в която им препращаме лицата, които имат нужда 

да се свържат с тях, а другата част – по-късно, след като уведомим 

парламентарно представените  партии, ако има такива измежду тези 

писма, да препратим на Външно след получаване становището на 

тези партии. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, във връзка 

с направения доклад – в случаите, в които в писмото се казва, че 

лицето няма възможност да присъства и е посочено от партия или 

коалиция, която е участвала в консултациите, да се уведоми 

съответната партия или коалиция, а тези, които са по предложение 

на Министерството на външните работи, както и случаите, в които 

не е установен контакт с членовете на секционната избирателна 

комисия, да се изпрати в Министерството на външните работи. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); 

против – няма. 

 

Продължаваме с доклад в точка едно: 

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО НАЧИНА НА 

СГЪВАНЕ НА ХАРТИЕНАТА БЮЛЕТИНА, ПОСТАВЯНЕ НА 

ПЕЧАТИ И ОТКЪСВАНЕ НА ПОЛЕТО С НОМЕРА ПРИ 

ГЛАСУВАНЕ С ХАРТИЕНА БЮЛЕТИНА И НАЧИНА НА 

СГЪВАНЕ НА БЮЛЕТИНАТА ОТ МАШИННОТО ГЛАСУВАНЕ. 

Госпожо Стойчева, заповядайте с Вашия проект на решение. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Колеги, в папка с моите инициали 

вече се запознахте с проекта на решение относно начина на сгъване 

на хартиената бюлетина, поставяне на  печати и откъсване на полето 

с номера при гласуване с хартиена бюлетина и начина на сгъване на 

бюлетина от машинно гласуване в изборите за народни 

представители на 2 април 2023 г. 

Тъй като обсъдихме предложение корекции да бъде 

направено във II, т. 2, като точка втора да звучи по следния начин: 

Избирателят подава сгънатата бюлетина на член на секционната 

избирателна комисия, който я подпечатва с един печат на комисията. 
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Изчитам само тази промяна, останалите предложения са, както е 

проектът, и както ги виждате в момента във вътрешната мрежа. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания по проекта на решение и предложения. 

Да произведем текста от Методическите указания по 

отношение на документа за самоличност. 

Има ли други предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма. 

Решението е № 1858-НС/31.03.2023 г. 

Продължаваме с втора точка – регистрация на застъпници, 

наблюдатели и представители. 

Господин Ципов, заповядайте. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, постъпило е заявление с вх. 

№ НС-10-59/30.03.2023 г. за регистрация на застъпници в 

избирателни секции извън страната от ПП „Български възход“ в 

изборите за народни представители на 2 април 2023 г. Заявлението е 

подписано от Стефан Динчев Янев – представляващ партията. 

Към заявлението са приложени: списък, съдържащ името и 

ЕГН на 1 лице, което да бъде регистрирано като застъпник – на 

хартиен и технически носител; декларация от лицето, заявено за 

регистрация като застъпник – 1 брой. 

След извършена проверка се установи, че лицето отговаря на 

изискванията на Изборния кодекс.  

На съответните основания от Изборния кодекс и Решение № 

1713-НС от 28 февруари 2023 г. на Централната избирателна 

комисия предлагам на вниманието ви следното 

„РЕШЕНИЕ: 
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Регистрира застъпник на кандидат от ПП „Български възход“ 

в избирателни секции извън страната следното лице със съответното 

ЕГН. 

На застъпника да бъде издадено удостоверение.“  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма. 

Решението е № 1859-НС/31.03.2023 г. 

Господин Томов, заповядайте с Вашия проект на решение в 

точка втора. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Колеги, проектът за поправка на 

техническа грешка в Решение № 1855-НС, което гласувахме вчера, 

качен е с проектен номер 1825 във вътрешната мрежа в папка с мои 

инициали. 

Грешката е в името на регистрирания наблюдател. 

Моля да го видите и да го гласуваме. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма. 

Решението е № 1860-НС/31.03.2023 г. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Госпожо Председател, моля да добавите 

последна точка в дневния ред, за да имам техническо време: Проект 

на решение за изменение и допълнение на Решение № 1802-НС, 

изменено и допълнено с Решение № 1829-НС и Решение № 1843-НС. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Предлагам да е 

точка седма. Имайте готовност не по-късно от 16,30 ч. 

Колеги, продължаваме с доклади по административни 

преписки. 

Господин Войнов, заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, постъпило е писмо от 

„Сиела Норма“ АД с вх. № ЦИК-06-3-50/31.03.2023 г. С него ни 

уведомяват, че с наши писма сме им указали, че могат да внесат 

лаптопи и дубликатори до 31 март 2023 г. и сега молят за 

разрешение да изнесат 25 лаптопа и 2 дубликатора. Въпреки, че в 

нашите писма пише, че до 31 март трябва да бъдат внесени, ГД 

„Жандармерия“ не разрешава без наше изрично разпореждане. 

В тази връзка предлагам да изпратим писмо до ГД 

„Жандармерия“, с което да разрешим да се изнесат 25 лаптопа и 

2 дубликатора. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

Заповядайте, госпожо Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги в тази връзка предлагам да 

изпратим до „Сиела Норма“ АД писмо и да поискаме координати за 

колцентъра, защото при нас звънят от секционните и от районните 

избирателни комисии – да имаме информация за номерата, на които 

може да се звъни. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 
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Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, връщам на доклад писмо 

от „Сиела Норма“ АД с вх. № ЦИК-06-3-47/31.03.2023 г. С него ни 

изпращат логистичен план, съдържащ три имена, ЕГН, гражданство 

на техниците и номерата на избирателните секции, в които 

техниците ще обслужват машините за гласуване в страната. Планът 

е много дълъг – 536 страници, за всички избирателни секции. 

Предлагам с писмо да го изпратим на МВР и на всички 

районни избирателни комисии. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля да гласуваме. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Последният ми доклад е постъпило писмо 

от Министерството на електронното управление с вх. № НС-04-

81/31.03.2023 г. С него ни прилагат писмо, което те са изпратили до 

всички областни управители относно процедурата по предварително 

тестване и замяна на устройства за видеонаблюдение. Това 

всъщност е процедурата, която ние изпратихме на Министерството. 

От там са изпратили и допълнителни указания на областните 

управители. Докладвам писмото за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

продължаваме с точка втора – регистриране на застъпници, 

наблюдатели и представители. 

Заповядайте, госпожо Стоянова. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, предлагам ви проект на 

решение относно регистрация на наблюдатели. 
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Постъпило е заявление с вх. № 17-1/30.03.2023 г. от 

Европейска асоциация за защита на човешките права – България, 

представлявано от          Р.             Д., регистрирано с Решение № 

1824-НС от 27 март 2023 г. на ЦИК за участие с наблюдатели в 

изборите за народни представители.  

Към заявлението са приложени изискуемите документи: 

пълномощно от представляващия сдружението в полза на 142 лица, 

представители на Европейска асоциация за защита на човешките 

права – България; декларации по образец – 142 бр.; списък с имената 

и единните граждански номера на изрично упълномощените от 

асоциацията лица на хартиен носител и в електронен вид на 

технически носител в excel формат. 

В заявлението и в списъка на упълномощените лица са 

предложени 140 лица за регистрация като наблюдатели в страната и 

2 лица като наблюдател извън страната. 

От извършената проверка на лицата, предложени да бъдат 

регистрирани като наблюдатели, се установява, че 125 лица 

отговарят на изискванията на Изборния кодекс, а за 17 лица са 

установени несъответствия. 

Предвид горните обстоятелства и на посочените в проекта на 

решение правни основания и Решение № 1607-НС от 9 февруари 

2023 г. Централната избирателна комисия предлагам да вземем 

решение, с което Централната избирателна комисия да регистрира 

като наблюдатели за страната и извън страната 125 упълномощени 

представители на „Европейска асоциация за защита на човешките 

права – България“, по изписан списък на лицата в решението, като 

123 от тези лица се регистрират като наблюдатели за страната и 2 

лица за извън страната. 

Регистрираните наблюдатели да се впишат в публичния 

регистър и да им бъдат издадени удостоверения. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Режим на гласуване. 
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Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); 

против – няма. 

Решението е № 1861-НС/31.03.2023 г. 

Продължаваме с точка четвърта от дневния ред: Гласуване 

извън страната. 

Заповядайте, господин Томов. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Колеги, тъй като вече са ясни номерата 

на телефоните, на които да бъдем търсени от секциите извън 

страната, предлагам две неща. 

Първо, тези телефони да бъдат качени на страницата на ЦИК 

колкото се може по-рано и затова да вземем протоколно решение, 

като съобщение. 

Второ, да укажем на временния комуникационен пункт утре, 

в началото на работния ден – те ще работят от 08,00 ч., да бъдат 

разпратени до всички избирателни секции извън страната, за да 

могат да бъдат осведомени всички секционни избирателни комисии 

със сигурност. Това са двете ми предложения, които обединявам 

всъщност и предлагам да ги гласуваме общо. 

Да качим съобщение на страницата на ЦИК и да ги изпратим 

чрез ВКП във всяка избирателна секция извън страната, утре, в 

началото на работния ден на ВКП. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли други 

предложения?  

Телефоните, които Централната избирателна комисия ще 

обяви за връзка с ЦИК за гласуване извън страната, да бъдат 

изпратени чрез ВКП до всички секционни избирателни комисии 

извън страната в началото на утрешния ден, както и да бъдат 

публикувани на интернет страницата на Централната избирателна 

комисия. 

Моля, режим на гласуване. 
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Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Докладвам и още едно предложение, 

колеги – да укажем на ВКП, при проверката за четливост на 

информацията, пристигаща от секционните избирателни комисии, да 

преброяват броя на положените подписи върху секционните 

протоколи, когато се изпращат – нещо, което сме правили и 

предишния път, но не е записано изрично и конкретно в проекта за 

ВКП. (Реплика.) Да преброяват броя на положените подписи от 

членове на секционните избирателни комисии върху секционния 

протокол. Още при приемането на протокола от временния 

комуникационен пункт служителите на ВКП да броят подписите. 

(Реплики.) 

Колеги, оттеглям предложението засега. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ  КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Продължаваме с 

пета точка:  

ДОКЛАДИ ПО ДЕЛА, ЖАЛБИ И СИГНАЛИ. 

Господин Томов, заповядайте. 

Определям госпожа Матева да води за малко заседанието. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Благодаря. Колеги, получили сме 

писмо от 10 РИК – Кюстендил, с което те ни препращат свое 

Решение № 141-НС/30.03.2023 г. Самото решение е относно 

разглеждане на постъпил сигнал от ОД на МВР – Кюстендил.  

В сигнала ОД на МВР, РУ – Кюстендил, моли РИК – 

Кюстендил, да излезе със становище относно законосъобразността 

на заповед на кмета на община Невестино и съответно да бъде 

изпратено решението на РИК, на адреса на РУ – Кюстендил. 

Заповедта на кмета е относно организацията на обществен 

транспорт за транспортиране на избиратели от населени места, 

където няма избирателна секция до населени места, където има 



26 

избирателна секция, за да гласуват. Сигналът е с вх. № НС-15-

229/30.03.2023 г. – качен във вътрешната мрежа в моя папка. 

Колеги, отлагам доклада за малко по-късно. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колега, 

Томов, ще помолим да се качи преписката и малко по-късно ще я 

върнете на доклад. 

Давам думата на господин Ципов в тази точка. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, в Централната избирателна 

комисия с вх. № НС-15-224/30.03.2023 г. чрез РИК в 17.Изборен 

район – Пловдивски, е постъпила жалба от     Н.   И.  В., 

представител на коалиция от партии „Продължаваме промяната – 

Демократична България“, срещу Решение № 155-НС/27.03.2023 г. на 

РИК в 17.Изборен район – Пловдивски, за изборите за народни 

представители на 2 април 2023 г.  

Районната избирателна комисия с Решение № 

155/27.03.2023 г. се е произнесла по сигнал с входящ номер от 

25 март на Николай Илиев Велев, с което не е установила нарушение 

по подадения сигнал.  

В моя папка от днес с проектен номер 1820 ще намерите 

проекта на решение. 

Предлагам ви следната мотивна част: Централната 

избирателна комисия, след като разгледа представените по 

административната преписка документи, намира жалбата за 

допустима, подадена в законоустановения срок и от лице с правен 

интерес, срещу подлежащ на обжалване акт на РИК в Седемнадесети 

изборен район – Пловдивски. 

Централната избирателна комисия, след като разгледа 

жалбата приема, че е неоснователна. В съответствие със Закона за 

местното самоуправление и местната администрация (ЗМСМА), 

общинският съвет е орган на местното самоуправление и 

общинските съветници се избират пряко от избирателите на 

територията на общината при условията и по ред, определени със 

закон. Безспорно председателят на общинския съвет е общински 
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съветник, но съгласно разпоредбата на чл. 25 от ЗМСМА той има 

ръководни и представителни функции да свиква заседанията на 

общинския съвет, да ги ръководи, да координира работата на 

постоянните комисии на общинския съвет, както и да представлява 

съвета пред външни лица и организации.  

Освен това жалбоподателят не представя никакви 

доказателства в подкрепа на своите твърдения, че председателят на 

Общински съвет – Перущица, осъществява действия в нарушение на 

правилата за предизборната кампания по смисъла на Изборния 

кодекс, или че извършва други правонарушения. С оглед на това не 

би могло да се приеме, че по отношение на него важат 

ограниченията, предвидени в чл. 161 от изборния кодекс. 

На съответните основания от Изборния кодекс предлагам на 

вниманието ви следното 

„РЕШЕНИЕ: 

Потвърждава решение № 155-НС/27.03.2023 г. на Районна 

избирателна комисия в Седемнадесети изборен район  – 

Пловдивски.“ 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, 

моля за становище по така предложения проект. Не виждам. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма. 

Решението е № 1863-НС/31.03.2023 г. 

Колега Томов, заповядайте да продължите с Вашия доклад, 

тъй като преписката вече е качена. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Благодаря. Колеги, докладвах ви, че 

предметът на Решение № 141-НС е свързан с  разглеждането на 

сигнал, подаден от ОД на МВР – Кюстендил, относно заповед на 

кмета на община Невестино, с която се урежда режимът и графикът 
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за транспортиране на хора в малки населени места, където няма 

избирателна секция към местата, където те имат право да гласуват. 

Приложена е и заповедта на кмета на община Невестино. 

Решението на РИК – Кюстендил, е да препрати по 

компетентност на Централната избирателна комисия този сигнал от 

ОД на МВР – Кюстендил, заедно с приложеното копие на заповед на 

кмета на община Невестино. 

Във връзка с това предлагам да отговорим на РИК – 

Кюстендил, с писмо и ще ви прочета съдържанието на писмото, 

което предлагам: „Уважаеми колеги, във връзка с ваше писмо, 

заведено в Централната избирателна комисия с еди-кой си входящ 

номер и Решение № 141-НС на РИК – Кюстендил, ви указваме да 

разгледате по същество сигнал от Областна дирекция на МВР – 

Кюстендил, с регистрационен еди-кой си, като имате предвид 

следното: осигуряването на обществен транспорт за превоз на 

избиратели от населени места, в които не е образувана избирателна 

секция, до местонахождението на избирателната секция, в която 

имат право да гласуват, не противоречи на изборното 

законодателство, ако са спазени следните условия: стриктно 

спазване на изискванията на чл. 182, ал. 3 и 4 от Изборния кодекс; 

осигуряване на достъп до транспортната услуга за всеки желаещ; 

публично оповестяване на транспортната услуга.“ 

Това е отговорът, който предлагам да дадем, тъй като, мисля, 

че въпросът по същество следва да бъде решен от РИК – Кюстендил, 

а нашите указания трябва да бъдат относно законосъобразността на 

заповедта на кмета. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: 

Заповядайте, госпожо Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Предлагам да отговорим на 

началника на ОД на МВР, с копие до РИК – Кюстендил, да бъде. 

Иначе, в общи линии това, което чух, е така. Ще погледна и текста в 

писмената форма. 
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На РИК – Кюстендил, трябва да изпратим специално писмо 

за оповестяването на тази информация, включително може и да 

проверят на страницата на общината дали е публикувана, а може и 

на кмета на общината да напишем, защото целта е да се предостави 

равен достъп на всички тези избиратели, които се нуждаят. Само бих 

заменила да не е „транспортна услуга“, защото не знам дали е в 

закона предвидената форма. Задължение на местната власт е да 

обезпечи упражняването на право на глас от избирателите, 

включително и тези, които не могат да се придвижат до секция, 

включително и до секции, които са на първия етаж, удобни за 

гласуване на лица с увреждания и така нататък. 

Това е уязвима група избиратели и те трябва да получат 

съдействие от всички държавни органи и институции. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Вие предлагате писмо със сходно 

съдържание да бъде изпратено не на РИК. Аз мислех за такъв 

вариант, но сме сезирани от РИК 10. Приемам – може би с копие до 

РИК – Кюстендил. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, 

може ли? Ние имаме решение, в което Централната избирателна 

комисия указва как се осигурява възможност на избиратели, които 

не могат да гласуват в секциите, в които са по постоянен адрес и 

могат да гласуват в избрана от тях секция, включително мерките, 

които трябва да предприемат общините, за да осигурят транспорт до 

тези секционни избирателни комисии. Мисля, че трябва да се 

позовем в писмото на това решение, но не мога в момента да намеря 

номера. 

Заповядайте, колега Стоянова. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Нямам нищо против да бъде водена 

такава кореспонденция, но все пак искам да отбележа, че 

първоначалното вземане на становище и отговор, би трябвало да 

бъде в районната избирателна комисия. Нямало е изобщо 

процесуален смисъл да препращат на ЦИК, защото те са напълно в 

състояние да излязат със становището, с което и ЦИК в момента 
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излиза и на този етап да бъде разрешен въпросът. Считам, че е било 

изцяло в техните правомощия и във възможностите им да вземат 

такова становище, да отговорят на Министерството на вътрешните 

работи и въпросът да бъде изяснен още на ниво районна избирателна 

комисия. 

Като цяло считам, че районната избирателна комисия не е 

следвало да прехвърля произнасяне по компетентност на ЦИК. Това 

исках да кажа, иначе съм съгласна да бъдат включени в копие с 

писмото, което ще бъде изпратено на МВР, но продължавам да 

твърдят, че това е отговор, който е трябвало да даде районната 

избирателна комисия. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, 

решението е № 1701-НС/23.02.2023 г., в което, в Раздел четвърти 

сме уредили начина и мерките, които позволяват на избиратели с 

увредено зрение или затруднение в придвижването да гласуват в 

изборния ден, включително не по-късно… (Реплика.) 

Извинявам се, не разбрах, че не става дума за затруднение с 

придвижването.  

Тоест това е в населени места, в които няма секционни 

избирателни комисии и ги превозват до други населени места. 

Разбрах. Съжалявам, оттеглям предложението. 

Колеги, други становища има ли по проекта на писмо с 

допълненията, които възприе докладчикът? Не виждам. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

Заповядайте, колега Стоянова в Доклади по дела, жалби и 

сигнали. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам вх. № НС-22-272 в 

днешна папка с мои инициали сигнал, подписан от С.        С., 
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адресиран до директора на ОД на МВР – Пазарджик, до ЦИК, до 

Окръжна прокуратура – Пазарджик, до bTV Медия груп – 

достатъчно адресати има сигналът, затова ви го докладвам само за 

сведение, още повече че от същия не се установява съдържание, 

което да предполага произнасяне на Централната избирателна 

комисия, а се навеждат предположения и дочути неща от 

избиратели, което е решил да сподели и с Централната избирателна 

комисия. Тъй като е попаднал като първи адресат и до органите на 

МВР, считам, че повече внимание не трябва да му се отделя – вх. № 

НС-22-272. 

Другото, което искам да ви докладвам в тази точка е с вх. № 

НС-22-264 във вчерашната ми папка. Това е писмо, което е 

оформено като жалба от        А.        З., водач на листата на коалиция 

„БСП за България“, 29. МИР – Хасково.  

Жалбата е против две лица, председател и член на РИК – 

Хасково. В петитума на жалбата се твърди, че има нарушение на чл. 

62, ал. 3 от Изборния кодекс и се иска отстраняването на 

председателя и члена на РИК – Хасково, както и да им се наложи 

глоба, тъй като са длъжностни лица и са нарушили задълженията си 

по Изборния кодекс. Има приложена снимка.  

Докладвам го като свързан доклад с две преписки, които са 

докладвани от колегата Силвия Стойчева и от колегата Гергана 

Стоянова, тъй като фактическата обстановка по тези три доклада е 

свързана, и във връзка с предходните доклади на двамата колеги, 

които споменах, е изискано становището на РИК – Хасково, и 

същото е представено с наш вх. № НС-15-198/24.03.2023 г. 

Предходният сигнал е бил с вх. № НС-22-211/24.03.2023 г. Тогава 

Комисията е обсъдила въпроса. Докладвам ви в същия контекст и 

предлагам сигналът да бъде оставен за сведение, тъй като не се 

съдържат данни, по които Централната избирателна комисия да има 

правомощия да се произнесе, нито пък се установяват и данни за 

нарушение. Има приложена към тази жалба-сигнал разпечатка от 



32 

сайт, в който има статия със снимката, която е представена като 

приложение към сигнала. Докладвам го за сведение и запознаване. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– госпожа Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви писмо с вх. № 

НС-08-72/31.03.2023 г. от Върховен административен съд, с което ни 

е изпратено разпореждане по вх. № 49-09/31.03.2023 г. във връзка с 

постъпила във Върховния съд жалба с посочен входящ номер      от  

С.                 Т., кандидат за народен представител от партия 

„Възраждане“ в МИР – Пловдивска област, срещу Решение № 1806-

НС от 22 март на Централната избирателна комисия. 

С второ писмо от Върховния административен съд към същия 

входящ номер малко по-късно ни е изпратена и самата жалба. 

Докладвам я за сведение. Трябва да се комплектува 

административната преписка, която е готова, и да се внесе във 

Върховния административен съд – за сведение. 

Вторият ми доклад в тази точка е Обявление – вх.  № МИ-08-

6-1/31.03.2023 г. по адм. дело № 41/2022 г. на Административен съд 

– Благоевград. С това обявление ни се обявява Решение № 

491/21.03.2023 г. на Административен съд – Благоевград, по делото, 

което споменах, с което се осъжда Централната избирателна 

комисия да заплати 6 хиляди лева, представляващи обезщетение за 

претърпени от ищтцата неимуществени вреди в резултат на 

незаконосъобразен акт на ОИК – Петрич, като е отхвърлен искът за 

сумата над 6 хиляди до 20 хиляди лева, както и са присъдени 

направените разноски в размер на 410 лв. разноски по делото и 

1750 лв. адвокатско възнаграждение, съобразено с уважената част на 

исковата претенция.  

В.          С. пък е осъдена да плати на Централната 

избирателна комисия 140 лв. съобразно отхвърлената част на 

исковата претенция. За сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– госпожа Стоянова. 
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ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Докладвам ви писмо от СЕМ с вх. № 

НС-20-83, с което ни е изпратен линк за видеозапис от програма на 

78 TV, за преценка по компетентност относно спазването на чл. 183, 

ал. 2 от Изборния кодекс, а именно задължението всеки агитационен 

материал да съдържа информация, че купуването и продаването на 

гласове е престъпление. В папката ми го има посоченият линк. Като 

прегледах видеото този материал съдържа среща на 

представляващия „Има такъв народ“ с гражданин, на която поставя 

въпроси и той отговаря. 

От изгледаното цяло съдържание не е видно същото да 

представлява агитационен материал по смисъла на горецитирания 

член на Изборния кодекс. В какъвто смисъл и по сходен повод сме 

изпращали писмо на СЕМ от 13 март тази година, поради това 

предлагам този сигнал да бъде оставен за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Продължаваме със 

следващ докладчик в пета точка – господин Димитров. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Благодаря Ви, госпожо 

Председател. 

Колеги, постъпил е с вх. № НС-22-273 от днешна дата сигнал 

от  З.    П.       Н., адвокат, жител на град Шумен.  

В сигнала си госпожата подробно изрежда договорите, които 

различни медии са сключвали и защо са пропуснали да обявят 

общата тарифа или стойност на договорите. Обръща ни внимание на 

частни случаи, в които нищо не е обявено, тече кампания, не се знае 

има ли договор и така нататък. 

В края на краищата сама, тъй като е адвокат госпожата, е 

забелязала, че районната избирателна комисия в т. 17 от нейните 

компетенции трябва да контролира провеждането на предизборната 

кампания от доставчиците на медийни услуги с регионален и местен 

обхват. 

Предлагам направо да го препратим, въпреки че 

едновременно е адресирано и дотам, тоест има копие дотам, и да 
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обърнем внимание, че по компетентност трябва да се произнесат. 

Това е моето предложение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания, или други предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Докладвам ви вх. № НС-22-274. 

Постъпило е писмо, което е озаглавено „жалба“ от И.   М. от 

Ботевград, ул. „Александър Стамболийски“ № 21. 

В тази си жалба господин    М.  се жалва, че не му се 

позволява да се регистрира по настоящ адрес. И друг път е изпращал 

тази жалба. Между другото тя е адресирана и до Районната 

избирателна комисия и до кмета на общината, което той счита, че е 

отказ от административно обслужване. Предлагам да остане за 

сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– госпожа Стойчева. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Колеги, с вх. № НС-22-275/31.03.2023 

г. в Централната избирателна комисия е получена жалба от   Д. Ф. 

срещу кмета на кметство Каменар, община Лозница. 

В текста се сочат твърдения, че кметът е заплашвал подателя 

на жалбата и семейството му чрез някакво видео, което се излъчва в 

социалната мрежа „Фейсбук“. Преразказано е съдържанието на 

видеото. Тъй като съгласно § 1 от Допълнителните разпоредби, т. 15 

на Изборния кодекс Централната избирателна комисия няма 

правомощия да контролира съдържанието на социалните мрежи, 

каквато е „Фейсбук“, предлагам да остане за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо Георгиева, 

заповядайте. 
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ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Колеги, докладвам ви вх. № НС-

23-163-2/31.03.2023 г. – жалба, постъпила от      Н.           Б. в 

качеството му на наблюдател от Института за социална интеграция и  

касае нерегламентирано разпространение на предизборни материали 

от партия „Възраждане“. 

Жалбата е адресирана до председателя на РИК – 24, с копие 

до Централната избирателна комисия. Жалбата е същата, която във 

вчерашния ден Централната избирателна комисия на свое заседание 

разгледа и взе решение тя да бъде изпратена по компетентност на 

РИК – 24. Докладвам я за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други жалби и сигнали? Няма към момента. 

Госпожо Стоянова, заповядайте в точка трета: Доклади по 

административни преписки. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Благодаря. Колеги, във вчерашната ми 

папка има проект на писмо с проектен номер 6565. Това е по повод 

писмо, пристигнало в Централната избирателна комисия от кмета на 

община Сърница във връзка с изпратено до тях писмо от ОД на МВР 

– Пазарджик, с което им е поискано да предоставят регистър на 

подадени заявления за гласуване с подвижна избирателна комисия 

на територията на община Сърница за изборите на 2 април 2023 г. 

Приложени са заявления, медицинска документация и заповедите за 

определяне на комисиите за разглеждане на заявления, протоколи от 

работата на комисията. Препратено ни е с искане за становище. 

Петитумът на писмото е: моля за отговор следва ли да 

предоставим горепосочените документи, в това число и изисканите 

приложения, свързани с подадени заявление за гласуване с 

подвижна избирателна кутия на територията на община Сърница в 

изборите за Народно събрание на 2 април 2023 г. 

Проектът на отговор, който ви предлагам, е съгласуван с 

досегашната практика на Централната избирателна комисия. На 

предходните избори имаше и други такива запитвания, включително 

и от община Сърница, но не само от тях, са поставяни подобни 
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запитвания. В този смисъл е и предложеният отговор, че, тъй като 

липсва основание в активна изборна процедура да бъдат 

предоставени тези документи, ги уведомяваме, че няма основание за 

предоставяне на документите и на заверени копия от документи във 

връзка с наше Решение № 1701 от 23 февруари за гласуване на 

избиратели с увредено зрение или със затруднения в придвижването. 

Това е предложението ми за писмо. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? 

Моля да гласуваме. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Цветанка Георгиева); против – 1 (Любомир Георгиев). 

Колеги, прекъсвам заседанието за 30 минути. 

 

(След прекъсването.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия. 

Дванадесет членове сме в залата. 

Продължаваме с доклад в точка втора: Проекти на решения 

относно регистрация на наблюдатели, застъпници и представители. 

Господин Баханов, заповядайте в тази точка. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, предлагам на вашето 

внимание проект на решение относно заличаване на наблюдател от 

сдружение „Гражданска инициатива за свободни и демократични 

избори“.  

Този проект на решение е по постъпило в Централната 

избирателна комисия заявление с вх. № НС-18-8 от 31 март 2023 г. 

Заявлението е от Михаил Стоянов Мирчев в качеството му на 

председател на Управителния съвет на „Гражданска инициатива за 
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свободни и демократични избори“ относно анулиране на 

регистрация на наблюдател от сдружението. 

В заявлението си лицето моли членовете на ЦИК да бъде 

анулирана регистрацията на наблюдателя Деница Миленова 

Тодорова с посочено ЕГН. 

Има и приложено пълномощно в полза на Надежда 

Богомилова Гологанова, която да подава документи, да получава 

такива от ЦИК, но, както казах, заявлението е подписано от самия 

председател на Управителния съвет. 

Качени са всички документи в моя папка заедно с проекта на 

решение. 

Моля да го погледнете, като диспозитивът на решението 

предлагам да бъде: Централната избирателна комисия реши: 

заличава като наблюдател един упълномощен представители на 

сдружение „Гражданска инициатива за свободни и демократични 

избори“ – Деница Миленова Тодорова, с посочено ЕГН, и анулира 

издаденото й удостоверение. 

Това е предложението ми за проект на решение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 14 членове на ЦИК: за – 14 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

Решението е № 1863-НС/31.03.2023 г. 

Господин Томов, заповядайте. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Благодаря. Колеги, постъпило е 

поредното заявление за регистрация на наблюдатели – трето, от 

сдружение Л.И.Д.Е.Р., представлявано от Николай Росенов 

Маринов. 
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Проектът на решение е качен във вътрешната мрежа в папка с 

моите инициали от днешна дата.  

Неговото съдържание е следното: заявлението е с вх. № 15-3 

от 31.03.2023 г. от сдружение „Л.И.Д.Е.Р. – ЛИЧНОСТИ ИДЕИ И 

ДЕЙСТВИЯ ЗА ЕФЕКТИВНИ РЕШЕНИЯ“. Регистрирано е с 

Решение № 1814-НС от 23 март 2023 г. за участие с наблюдатели в 

изборите за народни представители. 

Приложени са необходимите документи към заявлението и 

декларации по образец (Приложение № 35-НС от изборните книжа) 

на 42 души, както и списък с имената и ЕГН-та на тези  лица в 

хартиен и в excel формат. 

Проверката за несъответствие е извършена. Тя установява, че 

при пет лица има несъответствия, а 37 лица отговарят на 

изискванията на Изборния кодекс. 

Кат взе предвид резултатите от проверката предлагам 

Централната избирателна комисия да реши да регистрира като 

наблюдатели в страната тези 37 упълномощени представители на 

сдружение Л.И.Д.Е.Р. 

Към проекта на решение в диспозитива прибавям и списъка с 

имената на тези хора, регистрирани като наблюдатели, да се впишат 

в публичния регистър и да им се издадат удостоверения. Това е 

проектът който предлагам да гласуваме. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 15 членове на ЦИК: за – 15 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар 

Томов); против – няма. 

Решението е № 1864-НС/31.03.2023 г. 

Госпожо Стоянова, заповядайте. 
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ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, с вх. № НС-11-74/1 от 

31.03.2023 г. в Централната избирателна комисия е постъпил списък 

– Приложение № 1 към Решение № 1723-НС от 2 март 2023 г. на 

ЦИК, от коалиция от партии „Продължаваме промяната – 

Демократична България“, чрез съответните й представляващи. 

Списъкът съдържа 28 упълномощени представители при 

произвеждане на изборите, насрочени на 2 април 2023 г. 

Списъкът е приложен и на технически носител. 

Извършена е проверка и е констатирано, че за 24 

упълномощени представители са изпълнени изискванията на 

Изборния кодекс и на нашето решение, за 4 лица са установени 

несъответствия. 

Предвид обстоятелствата и на основание чл. 57, ал. 1, т. 1 във 

връзка с чл. 124 от Изборния кодекс и Решение № 1723-НС от 2 март 

2023 г. Централната избирателна комисия предлагам да решим да 

бъде публикуван на интернет страницата на Централната 

избирателна комисия списък с 24 упълномощени представители на 

коалиция от партии „Продължаваме промяната – Демократична 

България“, за изборите на 2 април 2023 г., по посочен изреден 

списък с трите имена на представителите. 

Моля да бъде гласувано. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля да гласуваме. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева); против – няма. 

Решението е № 1865-НС/31.03.2023 г. 

Връщаме се с доклади по точка трета – Административни 

преписки. 

Господин Войнов, заповядайте. 
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ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Уважаеми колеги, постъпило е 

писмо от Министерството на електронното управление с вх. № НС-

04-80 относно видеонаблюдението. Молят за указания относно 

обхвата на публикуване в интернет на записите от 

видеоизлъчването, адреса на сайта и срока за съхранение на 

записите.  

В моя папка е подготвен проект на писмо, който беше 

обсъден на работна група, така че ви моля да се запознаете с него и 

ако няма забележки, да го гласуваме. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по проекта 

на писмото до министъра на електронното управление има ли 

изказвания?  

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 2 

(Ерхан Чаушев, Севинч Солакова). 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, постъпило е още едно писмо от 

Министерството на електронното управление с вх. № НС-04-82. С 

него ни изпращат окончателен списък на избирателните секции по 

чл. 57, ал. 1, т. 34 от Изборния кодекс, за които са осигурили и 

предали технически устройства за видеонаблюдение. 

Предлагам да публикуваме списъка на интернет страницата 

на ЦИК в раздела за избирателите. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева); против – няма. 
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ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, във връзка със 

започването на предизборния ден утре и изборния ден и във връзка 

със задълженията на „Сиела Норма“ АД по т. 5.1.9 от Договор № 4 

предлагам да изпратим писмо до „Сиела Норма“ АД, с което да ги 

уведомим, че следва да осигурят достъп до системата за управление 

на техниците и тикет системата на 1 и 2 април на двамата 

представители на ЦИК – IT експертите, с които работим. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева); против – няма. 

Следващ докладчик – госпожа Стоянова. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви писмо с вх. № 

НС-22-267 от госпожа          М.         С., с което ни информира за 

проблем, възникнал при нея, като изрично ни казва, че проблемът 

вече е разрешен, но по същество се състои в това, че е подала 

своевременно електронно заявление за гласуване по настоящ адрес, 

но при последваща проверка от ГРАО – Банско, както е записала тя, 

са и съобщили, че не са получавали нито едно електронно заявление 

за гласуване по настоящ адрес. Същата твърди, че доста нейни 

близки и познати са подавали по електронен път тези заявления. 

Тъй като няма някакви детайли или някакво допълнително 

искане за съдействие, докладвам го за сведение. Просто исках да ви 

информирам с това, което е изложила госпожата, която твърди, че по 

някакъв начин проблемът й е намерил разрешение как да гласува. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– госпожа Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Уважаеми колеги, във вътрешната 

мрежа в папка ОТП има актуализиран списък на сътрудниците.  
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Предлагам с протоколно решение да одобрим. Има промяна в 

персоналния състав – едното лице отпадна поради обективни 

причини, и е добавено друго лице. 

Моля за протоколно решение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля да 

гласуваме. 

Гласували 14 членове на ЦИК: за – 14 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Писмо с вх. № НС-04-03-

36/31.03.2023 г. – получихме информация за броя на избирателите 

по изборни райони и общия брой от ГД ГРАО. 

Предлагам с протоколно решение тази информация да бъде 

публикувана на сайта на ЦИК в рубрика „За избирателите“. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля, 

режим на гласуване. 

Гласували 14 членове на ЦИК: за – 14 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, докладвам ви за запознаване 

писмо с вх. № НС-14-7831.03.2023 г. от община Сатовча във връзка с 

постъпило писмо от служебния министър на електронното 

управление относно дейности по техническа проверка на 

комплектите за видеонаблюдение и видеозаснемане в община 

Сатовча. Искат да се разреши отваряне на помещението, днес, 

31 март, тъй като същите се съхраняват заедно с изборните книжа и 

материали в запечатано помещение, което се намира в сградата на 

общинската администрация. Докладвам ви го за запознаване. 
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Аз лично не намирам причини за даване на разрешение на 

31 март и да се отваря помещението само от служители на 

общинската администрация. 

С вх. № НС-02-40/31.03.2023 г. сме получили писмо от 

ръководителя на звено „Охрана“ към НСО в сградата на Народното 

събрание в отговор на нашето писмо от 28 март 2023 г., с което 

поискахме с цел осигуряване сигурността на изборния процес и 

надеждна среда за работа в Централната избирателна комисия и 

Изчислителния пункт да се допусне организиране и на 

допълнителни постове, които обезпечават тази сигурност. 

В писмото са посочени и съответните постове съгласно 

представения план. За запознаване. 

Колеги, предлагам да изпратим писмо до „Информационно 

обслужване“ АД с приложена информация за избирателите в 

окончателните избирателни списъци за въвеждане в модул 

„активност“ в електронната платформа на Централната избирателна 

комисия и на районните избирателни комисии.  

Проектът на писмо е във вътрешната мрежа. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, получили сме писмо с вх. № 

НС-18-9/31.03.2023 г.  Г.           Д.          М. със съответно ЕГН, 

регистрирана като наблюдател от сдружение „Зона за 

трансатлантически просперитет – Наблюдателна мисия, България“, 

ни уведомява, че удостоверението е изгубено след получаване от 

Централната избирателна комисия.  



44 

В тази връзка моли да бъде изпратено сканирано копие на 

удостоверението или да бъде издадено ново. 

Тъй като тя е регистрирана с Решение № 1816-

НС/23.03.2023 г. и е издадено удостоверение № 3-141 от същата 

дата, предлагам с протоколно решение да анулираме издаденото 

удостоверение и да възложим чрез заявка издаване на ново 

удостоверение като наблюдател. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли изказвания, 

или предложения. 

Моля да гласуваме. 

Гласували 14 членове на ЦИК: за – 14 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, от община Тервел ни 

изпращат копие от заповедта за назначаване на комисията по 

чл. 287, ал. 7. Докладвам за сведение. 

Колеги, моля ви да одобрим указанието, което е в папка ОТП 

за работата на сътрудниците при приемането на документите от 

районните избирателни комисии. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля, 

режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Госпожо Стоянова, заповядайте със свързан доклад. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Във връзка с доклада на колегата 

Солакова в същата папка да погледнете указанията за сътрудниците 

във временния комуникационен пункт. Така се казва файлът. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по 

указанията, които докладва госпожа Стоянова? 

Има ли бележки по указанията за извън страната? 

Моля да гласуваме. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); 

против – 1 (Йорданка Ганчева). 

Продължете, госпожо Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, с писмо – вх. № НС-02-

39/31.3.2023 г., сме получили графика за дежурства от служителите в 

дирекция „Управление на собствеността“ от Народното събрание – 

за сведение. 

Колеги, с вх. № НС-23-183/31.03.2023 г. сме получили писмо 

от заместник-председателя на ДАНС към списъка на служителите да 

бъде добавено едно лице с посочен номер на лек автомобил. 

Предлагам с протоколно решение да одобрим изпращането на 

писмо до главния секретар на Народното събрание. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля да 

гласуваме. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); 

против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Връщам на доклад писмата от 23 и 25 

РИК – вх. № НС-15-218, и вх. № НС-15-218-1 от 29 март тази 

година, във връзка с предоставено на районните избирателни 

комисии от областните управители, получено от тях писмо от 

министъра на електронното управление – за сведение. Те поставят 

въпрос дали следва и на какво основание следва да предоставят 
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копие от приемо-предавателен протокол (Приложение № 72-НС) на 

министъра на електронното управление.  

Централната избирателна комисия няма указание до 

районните избирателни комисии, нито към секционните 

избирателни комисии за предоставяне на копия от тези протоколи. 

Докладвам ви ги за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– госпожа Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви писмо от 

Национална следствена служба към Прокуратурата на Република 

България с вх. № НС-09-90/31.03.2023 г. Във връзка с разследване по 

досъдебно производство № 20/2023 г. се изисква информация дали 

са включени в кандидатските листи за избори за Народно събрание 

на 2 октомври 2022 г. и на 2 април 2023 г.          В.          П.          К. 

и А.          Ц.          Д. с посочени ЕГН-та. 

Въз основа на извършена справка в звено „Регистри“ се 

установи, че         В.          К.           е бил кандидат за народен 

представител в изборите за народни представители на 2 октомври, 

като е регистриран с Решение № 35 от 30 август на Районна 

избирателна комисия – Кърджали, от листата на „Продължаваме 

промяната“. Изпращаме копие от решението. За изборите за народни 

представители на 2 април това лице не е регистрирано като кандидат 

за народен представител. 

По отношение на       А.      Д. се установи, че и за двата 

избора не е регистриран като кандидат за народен представител. 

Предлагам да изпратим тази информация. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли изказвания? 

Моля да гласуваме. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); 

против – няма. 
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РОСИЦА МАТЕВА: Следващият ми доклад е писмо от 

Агенция ПИК с молба за акредитация на две лица – вх. № НС-20-

86/31.03.2023 г. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Изказвания има ли? 

Моля да гласуваме. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 1 

(Севинч Солакова). 

РОСИЦА МАТЕВА: Докладвам ви писмо от Министерството 

на вътрешните работи с вх. № НС-04-02-172/30.03.2023 г. и 

процедура с вх. № НС-04-02-172-1 от 31 март 2023 г. За сведение, 

намират се в папката с моите инициали. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо Стойчева, 

заповядайте. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Колеги, в папка с моите инициали във 

вчерашно заседание – 30 март, може да се запознаете с вх. № ЦИК-

12-22 – писмо от Обществения съвет към Централната избирателна 

комисия, с което ни молят на интернет страницата на Комисията в 

раздел „Обществен съвет“ за предложения да бъде публикуван 

призив на Обществения съвет към ЦИК относно сгъването на 

машинните бюлетини. 

Моля с протоколно решение да одобрим публикуването. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Изказвания? 

Моля да гласуваме. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Камелия 

Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Колеги, в тази точка ви докладвам докладна записка с вх. № 

ЦИК-09-103/29.03.2023 г. от администрацията относно изтичане на 

срок на изпитване на трудов договор на служител от 
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администрацията. На 6 април изтича тримесечният срок на Асен 

Асенов. 

Имате ли предложения? Няма. Докладвам за сведение. 

Следващият ми доклад е в моя папка с вх. № НС-23-104-

8/31.03.2023 г. Това е доклад от извършено изследване върху 

предоставените образци на софтуер от „Информационно 

обслужване“ АД за обработка на данните, включително от машинно 

гласуване, издаване на бюлетин. Това е дискът за компютърната 

обработка ведно с двата плика с пароли, за които във вчерашния ден 

взехме решение да бъдат предоставени на господин Минчев и 

господин Бояджиев за изследване. 

От доклада става ясно, че предоставените материали са 

успешно отворени, следвайки процедурите и предоставените кодове 

за достъп и получените резултати отговарят напълно на данните в 

посочените в доклада писма – можете да се запознаете, като в 

доклада е посочен и хеш кодът, съответно във всяко от изпратените 

от „Информационно обслужване“ АД писма. 

Предвид резултата от направената проверка – във вчерашния 

ден ви докладвах приемо-предавателния протокол, входиран от 

„Информационно обслужване“ АД в Централната избирателна 

комисия ведно с диск и два запечатани плика, съответно с парола 1 и 

парола 2 заедно с писмо с вх. № НС-00-187-1/30.03.2023 г. във 

връзка с крипто графския хеш – допълнителното обяснение, което 

дава „Информационно обслужване“ АД. 

Предвид тези обстоятелства ви предлагам да вземем решение 

да бъде подписан за Централната избирателна комисия приемо-

предавателният протокол, както е отразено в него: председател и 

секретар, и да бъдат съхранявани в касата на Централната 

избирателна комисия заедно с копие от докладите от извършените 

проверки. 

Има ли изказвания? 

Моля да гласуваме. 
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Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Господин Баханов, заповядайте в Административни 

преписки. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, докладвам ви вх. № 

НС-15-215-1/31.03.2023 г. От РИК – 1, Благоевградски, а иначе от 

община Гоце Делчев приложено ни препращат становище от 

секретаря на община Гоце Делчев по подадена жалба от членове на 

СИК за проведено обучение на територията на общината от членове 

на 1 РИК – Благоевград.  

От община Гоце Делчев са изпратили, вероятно РИК – 

Благоевград, относно жалба на членове на СИК в община Гоце 

Делчев за проведеното им обучение на 27 март 2023 г. Качено е във 

вътрешната мрежа. Това е от секретаря на община Гоце Делчев, като 

ни обяснява на членовете на РИК как е било проведено обучението, 

че членът на РИК        М.      В. е направила изложение как е 

протекло цялото обучение; показала е къде на интернет страницата 

на Централната избирателна комисия, РИК – Благоевград и община 

Гоце Делчев са публикувани електронен образец на СИК; 

предложили са да попълват черновата и да направят проверка в 

електронния образец, защото в него несъответствията веднага се 

отразяват в червено. Създала се е възможност да задават въпроси. 

Колеги, може да погледнете подробно какво е описано. 

Представителите на РИК – Благоевград, и тя са си тръгнали 

последни, след като всички членове на СИК си били тръгнали. Всеки 

имаше възможност да зададе каквито иска въпроси пред цяла 

аудитория, а същи и само на нашите представители. 

Изнесеното в анонимната жалба не отговаря на истината за 

проведеното обучение от членовете на СИК от община Гоце Делчев 

на 27 март 2023 г. Това е становището на община Гоце Делчев, 

изпратено до РИК – Благоевград, по отношение жалбата, с която 
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бяхме сезирани ние като Централна избирателна комисия и бяхме 

изпратили до РИК – Благоевград, предложение да обобщят 

въпросите, задавани по време на обучението, да подготвят отговори 

на същите и да ги предоставят на съответните избирателни комисии 

на територията на община Гоце Делчев. Предлагам да остане за 

сведение. Нямам още отговор от РИК – Благоевград, дали са 

изпълнили нашето предложение. За сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– господин Димитров. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Благодаря Ви, госпожо 

Председател. 

Колеги,  с вх. № НС-07-45/30.03.2023 г. сме получили писмо, 

с което Гаел Мартин-Микалеф ни съобщава, че повече няма да 

работи за Венецианската комисия, а ще се присъедини към 

Парламентарната асамблея на Съвета на Европа. Благодари ни за 

сътрудничеството и ни пожелава успехи. 

Следващият вх. № НС-07-103-3. Това е организацията, която 

се нарича Международна публична администрация и ни е изпратила 

списъка от семинари, които ще организира. Това, което забелязвам, 

е, че освен в Лондон и Дубай, вече ще има такива семинари и в 

Маракеш. Това е за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Продължаваме с 

точка шеста: 

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО ОПРЕДЕЛЯНЕ НА 

РЕДА И СРОКА ЗА ИЗВЪРШВАНЕ НА ПРОВЕРКА ЗА 

ГЛАСУВАНЕ В НАРУШЕНИЕ НА ПРАВИЛАТА НА ИК В 

ИЗБОРИТЕ ЗА НАРОДНИ ПРЕДСТАВИТЕЛИ НА 2 АПРИЛ 

2023 Г. 

Заповядайте, госпожо Георгиева. 

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Колеги, в моя папка с проектен 

номер 1768 е проект на решение за определяне на реда и срока за 

извършване на проверка за гласуване в нарушение на правилата на 
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Изборния кодекс в изборите за народни представители на 2 април 

2023 г. 

Предлагам ви да погледнете първия файл, тъй като има два 

файла с този номер, предлагам да погледнете датата, която е 

записана, за предаване на списъците от РИК и ЦИК – 6 април. След 

това насочвам вниманието ви към т. 8, като ви предлагам промяна в 

процедурата – текстът в жълто да замести досегашния текст, който е 

оцветен в червено.  

Моля да го погледнете и да го обсъдим. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, предлагам 

ви в т. 4 срокът да бъде 10 април 2023 г. 

По другите текстове има ли предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Решението е № 1866-НС/31.03.2023 г. 

 

Продължаваме с точка седма: 

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО ИЗМЕНЕНИЕ И 

ДОПЪЛНЕНИЕ НА РЕШЕНИЕ № 1802-НС/20.03.2023 Г., 

ИЗМЕНЕНО И ДОПЪЛНЕНО С РЕШЕНИЕ № 1829-

НС/27.03.2023 Г. И РЕШЕНИЕ № 1843-НС/29.03.2023 Г. 

Госпожо Стоянова, заповядайте. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Благодаря. Колеги, в моя папка е проект 

на решение с проектен номер 1831. На база на постъпилите 

предложения за замени в съставите на секционните избирателни 

комисии извън страната са постъпили предложения от 

Министерството на външните работи и от политическите партии и 

коалиции, участвали на консултациите. 
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В тази връзка предлагам проект на решение. Моля да се 

запознаете със същото. Таблицата към него е в подпапка „таблица за 

решение“. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля да се 

запознаете с проекта на решение с проектен номер 1831. 

Има ли изказвания по проекта на решение? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); 

против – няма. 

Решението е № 1867-НС/31.03.2023 г. 

Колеги, прекъсвам заседанието за 10 минути. 

 

(След прекъсването.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия – тринадесет 

членове сме в залата. 

Продължаваме с доклад на господин Георгиев във втора 

точка. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам проектен номер 1832 в 

папката с мои инициали относно публикуване на списък с 

упълномощени представители на коалиция „БСП за България“. 

Постъпил е списък (Приложение № 1) към Решение № 1723-

НС от 2 март 2023 г. на ЦИК, от коалиция от партии „БСП за 

България“, представлявана от Корнелия Петрова Нинова.  

Списъкът е приложен и на технически носител, който 

съдържа трима упълномощени представители. 

След извършена проверка Централната избирателна комисия 

констатира, че за всички упълномощени представители са изпълнени 
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изискванията на чл. 124 от Изборния кодекс и на цитираното 

решение на ЦИК. 

Предлагам Централната избирателна комисия да вземе 

решение, с което да публикува на интернет страницата си списък с 

трима упълномощени представители на коалиция „БСП за 

България“, както следва по приложение списък с три имена. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); 

против – 1 (Севинч Солакова). 

Решението е № 1868-НС/31.03.2023 г. 

Господин Георгиев, продължете с доклада си в 

Административни преписки. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам писмо с вх. № НС-18-3-8 

от сътрудник на изборния анализатор към Мисията на ОССЕ, с което 

се иска общо 2 от анализаторите от Мисията, които сме 

регистрирали като наблюдатели, да получат достъп до 

Изчислителния център в ЦИК с възможност за наблюдение на 

процеса, цитирам от писмото, на компютърната обработка на 

данните. 

По повод на това заявление съм подготвил проект на писмо 

до подателя на писмото с проектен номер 6593. 

Предлагам на членовете на Централната избирателна 

комисия след запознаване да го обсъдим и да приемем текст на 

писмо. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 
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Гласували 14 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар 

Томов); против – 2 (Ерхан Чаушев, Севинч Солакова). 

Продължаваме с доклад в точка пета. 

Госпожо Ганчева, заповядайте. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви току-що 

разпределено ми писмо с искане на информация – така е 

наименувано, от госпожа           М.            Б. Докладвам го в тази 

точка, защото е във връзка с нейна жалба. Тя отново припомня, че 

нейното писмо, наименувано „жалба“, което получихме по имейл, 

разгледахме на заседанието, проведено на 29 март 2023 г.  

Тя сочеше нарушения от ръководителя на ДКП във Вина, 

като ние препратихме жалбата от госпожа         Б.       с наш изх. № 

НС-23-150 от 29 март относно нарушение по чл. 104 от Изборния 

кодекс на Министерството на външните работи за преценка и 

действия по компетентност и уведомяване на Централната 

избирателна комисия, както и на лицето, за предприетите действия. 

Аз нямам спомен да сме получавали някакво писмо от МВнР 

във връзка с писмото ни, с което препратихме жалбата.  

С това си писмо сега се обръща към нас с искане на 

информация. Благодари ни за бързото разглеждане на подадената от 

нея жалба, моли да я уведомим за предприетите действия във връзка  

с нея, действия от страна на МВнР, тъй като нарушението до 

момента не е отстранено. Сочи, че в изходящо уведомление на 

работна група „Избори“ имейлът, адресът й е сгрешен. 

Моли също така тази жалба да бъде заведена в регистъра на 

жалбите. 

Колеги, не мога да разбера коя работна група „Избори“, къде 

е сгрешен имейлът, тъй като ние сме препратили жалбата на госпожа 

Бояджиева на министъра на външните работи и предполагам, че тя 

вече би трябвало да е стигнала до компетентните лица в 
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Министерството на външните работи. Нямаме обратна информация. 

Аз мисля, че обработката на госпожа Б. по отношение да бъде 

заведена в нашия регистър е техническа и най-вероятно тя ще бъде 

отразена в нашия регистър. 

Предлагам да препратим това искане отново към наш вх. 

номер от 29 март до министъра на външните работи с писмо с оглед 

изложеното, защото, считам, че компетентният орган би следвало да 

уведоми госпожата. Ако ние разполагахме с информация, щяхме да 

я сведем до нейното знание. Това предлагам. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 14 членове на ЦИК: за – 14 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

В тази точка – заповядайте, господин Ципов. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, докладвам ви вх. № НС-10-

68/31.03.2023 г. Жалба от          И.         С., областен председател на 

„Движение за права и свободи“ – Плевен, адресирана до главния 

прокурор, до министъра на вътрешните работи, до Централната 

избирателна комисия, до делегацията на Организацията за сигурност 

и сътрудничество в Европа и до всички дългосрочни наблюдатели на 

изпратени за изборите на 2 април 2023 г. 

Жалбата гласи, че спрямо членовете на Движението за права 

и свободи симпатизанти и лица, явно изразяващи в обществеността 

подкрепата си за Движение за права и свободи са извършвани 

масови, едновременни и безпричинни проверки от страна на 

държавни контролни органи, а именно МВР, НАП, Българската 

агенция за безопасност на храните. 

Считат, че проверките биха били съвсем нормална контролна 

дейност, ако не бе установено, че се проверява селективно, 
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тенденциозно и целенасочено. В резултат на тези внезапни проверки 

не са установени нарушения на нормативната уредба, още повече на 

правилата, свързани със свободното упражняване на правото на глас 

на избирателите, като последица от действията на контролните 

органи. Явно негативното отношение и целта е да се въздейства 

върху симпатизантите и избирателите на определена политическа 

сила. 

На следващо място, жалбоподателят сигнализира адресатите 

на жалбата, че на 31 март около 06,30 ч. призори органите на реда – 

МВР, безпрецедентно нахлуват в домове на членове на секционните 

избирателни комисии от квотата на Движението за права и свободи, 

живущи в кв. „Изток“, град Плевен. Не представят заповеди или 

други документи за извършваните проверки. Безмълвно и агресивно 

нахлуват в домовете и започват да претърсват пред погледите на 

обитателите на сградите, без оглед на възраст. Извеждат от домовете 

стари и болни хора, хора в инвалидни колички, деца. Липсват 

установени нарушения, но правото на неприкосновеност на 

жилищата на тези хора се потъпква безапелационно. Лицата са 

принуждавани да подписват принудителни протоколи, с които се 

задължават да не извършват нарушения, свързани с изборния 

процес. Не се представят данни за мотивите, с които тези действия 

се предприемат. 

„Също така членове на РИК – Плевен, предложени от квотата 

на Движението за права и свободи, ни информираха, че на 31 март 

2023 г. от 8,45 ч. до 9,00 ч. са били „привикани“ от полицейски 

инспектори да се явят на разговор в рамките на деня. При запитване 

от страна на членовете на РИК каква е темата на така наречената 

„беседа“ от страна на инспекторите не е предоставена никаква 

информация. При повторно обаждане в рамките на около два часа 

след първото, същите районни инспектори уведомяват членовете на 

районната избирателна комисия, че е отпаднала необходимостта от 

провеждане на разговор. При настояване все пак да се конкретизира 
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поводът за тази комуникация е отговорено, че са получени данни по 

повод избирателната активност и провеждане на изборния процес“. 

Подателят на жалбата твърди, че от всички 13 членове на 

районната избирателна комисия такива обаждания са получили само 

и единствено членовете на РИК, посочени от квотата на ДПС. 

Жалбоподателят завършва, че тези действия създават 

усещане за страх и притеснение в утвърдени от годините 

професионалисти, по отношение работата на които не е имало 

упреци, още по-малко са били обект на подозрения за извършване на 

правонарушения. 

Уважаеми колеги, предлагам ви, въпреки че жалбата е 

адресирана до министъра на вътрешните работи, да изпратим копие 

с настояване да получим обратна информация отговарят ли на 

истината твърденията особено, посочени в т. 2 и т. 3 от изпратената 

ни жалба – за членовете на секционните комисии и на РИК – Плевен. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли изказвания 

и други предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 14 членове на ЦИК: за – 14 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

Господин Войнов, заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, във връзка с писмото, 

което изпратихме преди около час, от „Сиела Норма“ АД ни 

отговарят с писмо – вх. № ЦИК-06-3-51. Потвърждават, че ще 

осигурят достъп до системата за управление на техниците и тикет 

системата. Съобщават адреса, на който се намира. Дали са и лице за 

контакт.  

Предлагам да уведомим нашите експерти, че могат да посетят 

тикет системата в утрешния ден и в неделния на съответния адрес и 

с лицето за контакт. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, поради 

изчерпване на дневния ред закривам заседанието на Централната 

избирателна комисия и насрочвам следващото за утре, 1 април 2023 

г., от 14,30 ч. като напомням, че от 13,30 ч. до 14,00 ч. имаме среща с 

международни наблюдатели. Благодаря. 

 

(Закрито в 19,45 ч.) 

 

 

 

     ПРЕДСЕДАТЕЛ: 

        Камелия Нейкова 

 

     СЕКРЕТАР: 

        Севинч Солакова 

 

 

 

Стенографи: 

   Валентина Меченова 

 

   Стефка Аличкова 

 

 


